Exodus- Called to Freedom 

出谷紀- 蒙召得自由
Session 2- Exodus 3-4 • The Hesitant Servant
第二課 - 出谷紀3-4章 猶疑的僕人

Standing on Holy Ground (Exodus 3:1-12)
站在聖地上（出3：1-12）

1. What was Moses doing when God appeared to him? And what does this tell us about Moses and his qualifications for the job that lay ahead?
當天主顯現給梅瑟時，他在做什麼？從這裡我們對梅瑟及他對未來工作的資格有何理解？

2. What do you think is the theological significance of God appearing to Moses in the form of a burning bush?

天主在燃荊中向梅瑟顯現，這有什麼重要的神學意義？

3. Think about it: Many Church Fathers saw the burning bush as foreshadowing Mary in the New

Testament. What similarities do you see between them?

想一想：許多教父把燃荊看作聖母在新約的預像，你看到兩者的相同處嗎？

What's in a name? (Exodus 3:13-22)

名字包括什麼（出3：13-22）


4. Three different times in this chapter, Moses is instructed to tell the Israelites that "the God of your fathers" or "the God of Abraham, Isaac, and Jacob" (3:13, 15, 16) has sent him. What is the significance of God recalling these figures at this point in Israel's story?

梅瑟在第三章三次去向以民説「你們祖先的天主」或「亞巴郎、依撒格、雅各伯的天主」（出3：13、15、16）派遣了他。天主在這時刻重提這些人物有何重要性？


5. In Exodus 3:13-15, God reveals his name for the first time.

在出3：13-15 天主首次啟示祂的名字

a. What is it?

是什麼名字？


b. What is the significance of God revealing his name?

天主啟示自己的名字有何重要性？
6. The Lord does not initially demand that Israel be released from Egypt. What was the original request which Moses was to bring before Pharaoh?
天主一開始並未要求埃及人釋放以民，梅瑟見法郎時原本的要求是什麼？
7. What clues Moses in to the fact that Pharaoh will not be receptive to this request?

梅瑟對法郎拘接受他的請求得到那些提示？

Heading Back to Dodge (Exodus 4:1-20)

逃避（出4：1-20）


8. When God presents him with his mission, Moses responds that the people will not listen to him. Then he declares that he is not an eloquent speaker and Pharaoh will not listen to him. What is God's response to these concerns?

當天主給梅瑟使命，梅瑟認為人民不會聽他的話，然後聲稱自己不是一個口才伶俐的人，所以法郎也不會聽他的話，天主對梅瑟的憂慮如何回應？
         
"My First-Born Son" (Exodus 4:21-31)

我的首生兒（出4：21-31）


9. In Exodus 4:22 and throughout the text, God refers to Israel as his ''firstborn son." What do you think is meant by this? Is God showing favoritism over the other nations?

在出4：22 及整章，天主稱以民為「首生兒」，你認為這有什麼意思？天主是否偏愛某民族？


10. What does God warn will happen if Pharaoh does not let his people go?

如果法郎不許以民離開，天主作出怎樣的警告？

11. What was the response of the Hebrew people when they heard Moses' message?

希伯來人聽了梅瑟的訊息有何回應？
